
Protokół nr V / 15 
z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu  20.02.2015r. 
 
 
Ad. 1.  Otwarcie obrad  V Sesji Rady Gminy Brody. 
 
O godz. 900  Przewodniczący  Rady  p. Lech Kossak  otworzył  obrady V  sesji Rady Gminy 
Brody. Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.   
Rada jest władna do podejmowania uchwał. 
Na 15 radnych obecnych było 14. Radny Ryszard Łyczakowski  nie usprawiedliwił swojej 
nieobecności.  
Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do proponowanego porządku obrad.  

J. Falkiewicz spytała dlaczego  nie ma tematu wprowadzenia do komisji rewizyjnej  osoby z 
Klubu Radnych. 

Przewodniczący Rady –  dyskutowali  nad tym tematem w komisjach. 
Komisja Oświaty proponowała zwiększyć skład osobowy Komisji Rewizyjnej do 4 osób z 
głosem decydującym przewodniczącego komisji. Takiego zapisu nie powinno być.. 
Nie ma stanowiska pozostałych komisji, co do ilości składu Komisji Rewizyjnej. 
Inne komisje proponowały powołanie Komisji Statutowej do dokonania zmian w statucie. 
Przy tej okazji będzie zmiana w  ilości członków komisji rewizyjnej i  wówczas powoła się 
osobę z Klubu Radnych. 

O godz. 905 wszedł radny  Ryszard Łyczakowski. 

J. Falkiewicz  uważa, że w marcu powinno to być załatwione. 

Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie, kto jest za proponowanym porządkiem 
obrad? 

Za  - głosowano jednogłośnie. 

2. Przyjęcie protokołu z  IV sesji. 

Przewodniczący Rady  spytał czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 

M. Tracz – odnośnie p. Wosik informacji udzielała p. Sekretarz a nie p. Skarbnik. 

Więcej uwag nie zgłaszano. 

Za przyjęciem protokołu głosowali wszyscy radni. 

3. Informacje  Wójtów o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Informację na piśmie przedstawił Z-ca Wójta .oraz Wójt. 

M. Tracz – odnośnie  pkt 3 informacji Wójta, jaka  była przyczyna zmiany kancelarii prawnej. 

Wójt stwierdził, że postanowili złożyć  zapytanie ofertowe w sprawie obsługi prawnej, 
postanowili spróbować wybrać korzystniejsze warunki.  Nowa firma proponowała najniższą 
cenę  1.500 zł. + vat.  

M. Maszkowski – czy to był główny powód? 

Wójt – był to jeden z ważniejszych powodów. 

Przewodniczący Rady  - obsługę prawną zabezpiecza Wójt. Kogo miał na myśli określając 
słowo „my”, bo Rada w tym nie brała udziału. 

Wójt odpowiedział, że  On i Urząd Gminy. Nie widzi potrzeby, by uzgadniać to z organem 
uchwałodawczym.. 



. 

 

Radca prawny T. Ardelli   - Wójt mówił, że to  był główny powód,   do niego nikt się nie 
zwrócił żeby prowadzić negocjacje, obniżyć cenę.  Spytał jakie były inne powody? 

Wójt – między innymi były uwagi, że radca powinien aktywnie uczestniczyć w posiedzeniu 
sesji, a nie czytać gazetę. 

Radca prawny – Wójt powiedział, że został poświęcony ponieważ jego sojusznicy zażądali 
zmiany kancelarii prawnej. 

M. Tracz – jakie ustalenia zapadły  17.02.2015r. ze Starostą w spr. remontu drogi 
powiatowej w m. Kumiałtowice .. 

Odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta. Ze Starostą rozmawiano na temat  drogi i mostku na granicy 
powiatu żarskiego i krośnieńskiego. Starostwo na remont nie ma środków, jest to drogą mało 
uczęszczana , nie jest ona w głównych planach inwestycyjnych. Wystosowaliśmy do obu 
Starostów pismo, ponieważ istnieje zagrożenie, że właściciel gruntów, na których jest droga 
może zamknąć wjazd. 
Uzgodniono, że Starosta zrobi wszystko, by ten temat wspólnie ze starostą krośnieńskim 
załatwić. On zaproponował, by ten historyczny most został w takiej formie jak jest, bo nie 
wierzy, że konserwator zabytków zgodzi się na takie koszty.  
Chodzi o to, by nowy most spełniał wszystkie oczekiwania użytkowników, ponieważ będą z 
niego korzystać również rolnicy z ciężkim sprzętem. Musi on spełniać wiele parametrów . 
Zaproponował, by Starostwo odkupiło od właściciela grunt na poszerzenie tej drogi i 
wybudować most na obecnym moście technicznym. 
Rozmawiał w tej sprawie z radnym powiatowym E. Bojko, który  deklarował, że temat tej 
drogi poruszy na komisji, i będzie robił wszystko by w tej kadencji znalazły się środki na 
remont drogi i budowę mostu. 
Starosta stwierdził, że jeżeli uda się zrealizować remont drogi i budowę mostu to będzie 
chciał nam ten odcinek przekazać, i przekształcić drogę powiatową w gminną. 

M. Maszkowski – prosi o więcej informacji na temat spotkania z Z-cą Dyrektora Agencji 
Nieruchomości Rolnej p. Emilianem Dzikiem w spr. komunalizacji działek. 

Wójt  - jeszcze tylko w tym roku gminy będą mogły przejmować od nich grunty. 
W Laskach jest droga gminna, którą można przejąć i pozyskać środki na jej zrobienie. 
Można wziąć działki na przydomowe oczyszczalnie ścieków  

4. Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach 

    podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady  

- 12.02.2015r. uczestniczył w posiedzeniu Komisji Budżetu 
- 13.02.2015r. ustalał porządek obrad dzisiejszej sesji 
- 17.02.2015r. był obecny na posiedzeniu Komisji Mienia Komunalnego 

R. Janczewski komisja Oświaty miała jedno posiedzenie . 
Przewodniczący przedstawił wnioski komisji. 

M. Tracz  odnośnie zaproszonych na komisję Stowarzyszeń uważa, że zaproszenia powinny 
być w formie pisemnej. 
R. Janczewski  - zapraszał telefonicznie. 

M. Tracz – komisja Budżetu obradowała 12.02.2015r.  
Przewodniczący omówił wnioski  wypracowane przez komisję. 

M. Kowalski  - przedstawił wnioski, które opracowała Komisja Mienia Komunalnego w dniu  
17.02.2015r.   



 

5. Informacja na temat ofert  wypoczynku dla dzieci i młodzieży w okresie ferii 
    zimowych.  

Bogatą ofertę dla dzieci w okresie ferii zimowych przedstawiła p. Barbara Czahajda. 
Zajęcia odbywać się będą w  Bibliotece, Przedszkolu,  Zespole Szkół oraz wyjazdy dzieci  do 
Zielonej Góry, Wrocławia. 

Przewodniczący Rady spytał czy dziecińce w bibliotece w Bieczu są tylko dla dzieci z 
Biecza? 
Obecna na posiedzeniu Dyrektor Biblioteki p. M. Włodarkiewicz  stwierdziła, że są to zajęcia 
dla wszystkich dzieci. 

6. Informacja z wyborów sołtysów. 

Wybory sołtysów i rad sołeckich  przeprowadził Z-ca Wójta  
Opracował informację zbiorczą z wyborów i przekazał ją radnym. 

Wójt przypomniał o  spotkaniu w dn. 25.02.2015r.  

Przewodniczący Rady  pogratulował sołtysom wyboru. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

     a/ w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
         odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych 
         na terenie Gminy Brody 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
     b/  w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Brody NR III/9/14 z dnia 23 grudnia  
          2014r. w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi odbioru odpadów 
          komunalnych z nieruchomości niezamieszkałych. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. 
 
     c/  w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
          komunalnymi oraz  ustalenia wysokości stawki tej opłaty 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 2 było przeciwnych, 4 wstrzymało się od głosu. 
 
     d/   wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na dzierżawę gruntu. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. 
 
     e/  zmiany do uchwały nr XXX/194/09 w spr. ustalenia minimalnych stawek czynszu 
          za dzierżawę lub najem gruntów stanowiących własność gminy Brody 
          zmienionej uchwałą nr /65/11 R.G.  z dn.29.09.2011r. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. 

     f/  powołania doraźnej  komisji   statutowej .  

Przewodniczący Rady prosił o podanie  propozycji osób do składu komisji. 

T. Żychliński proponuje p. A. Stępień 
M. Maszkowski zgłosił p. M. Tracza 
R. Janczewski  proponuje p. M. Rudnickiego   



Przewodniczący Rady zaproponował, by te osoby wybrały  spośród siebie przewodniczące-
go tej komisji. 

A. Stępień poinformowała, że na przewodniczącego tej komisji wybrali M. Rudnickiego. 

M. Tracz spytał czy musi być zapis odnośnie diety dla członków tej komisji. 

Pani Sekretarz – jest zapis, że nie  wywoła to skutków finansowych. 

M. Tracz – członkowie komisji muszą brać zwolnienie z pracy , więc powinno się im to 
zrekompensować. 

M. Rudnicki i A. Stępień  zgłosili chęć pracy w tej komisji społecznie.  

M. Tracz – czyli zostało to przegłosowane. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

     g/  zmiany uchwały budżetowej  Gminy Brody na 2015r. 

Pani Skarbnik omówiła treść uchwały. Dochody i wydatki zwiększą się o dotację w kwocie   
18.500 zł. Jeżeli jeszcze będą inne dotacje to zostaną wprowadzone do budżetu 
zarządzeniem Wójta. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. 
 
     h/  poboru podatków w drodze inkasa. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. 
 

8.  Interpelacje i zapytania radnych 

M. Tracz - nie otrzymał odpowiedzi pisemnej  na interpelacje zgłaszane na poprzedniej sesji. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że Z-ca Wójta  udzielił odpowiedzi ustnej na zadane pytania. 

Przewodniczący Rady – jeżeli radny chce odpowiedź na piśmie to ją otrzyma.  

A. Zieliński – jest możliwość pozyskania samochodu gospodarczego LUBLIN od zawodowej 
straży pożarnej z Lubska dla U. G. Jest to samochód mało użytkowany ( lata 90 może 2000) 
może być przekazany nieodpłatnie i w każdej chwili można go sprzedać. Otrzymał różne 
odpowiedzi od urzędników, kto powinien wystąpić o przekazanie czy strona przekazująca, 
czy Rada. Uważa, że Wójt jest dysponentem majątku straży pożarnej . Uważa, że to jest w 
gestii Wójta przyjęcie tego samochodu w ramach darowizny.  

Zwrócił się do radcy prawnego z pytaniem  – czy to musi Rada podjąć decyzję czy Wójt. 

Radca prawny – jeżeli to ruchomość to Wójt . 

Przewodniczący Rady – to darowizna, ale minimalne koszty i tak będą. 

Wójt rozezna, czy taka jest potrzeba . 

M. Kowalski na poprzedniej sesji pytał o wykonanie zaleceń pokontrolnych w firmie Eko 
recykling w Brożku.  Jest odpowiedź  z  WIOŚ  w tej sprawie, prosi o poinformowanie 
radnych. 

Przewodniczący Rady -  Pismo do WIOŚ wysłał  Z-ca Wójta. Otrzymaliśmy odpowiedź, że 
termin wykonania zaleceń przesunięto do 30.09.2015r.  Należy dać im czas na realizację   

M. Tracz  

-  na ostatniej sesji poruszano sprawę urlopu kierownika ZGKiM w ilości 90 dni, co z tym 
   zrobiono 



-  kiedy  p. Kotwicka mówiła o zmniejszeniu etatu sprzątaczce  Wójt nie zajął w tym temacie 
   stanowiska., chociaż był na sesji. 
-  na jakim etapie jest sprawa wycinki drzew w parku . Pracownik nadal pracuje jakby się nic 
   nie stało. 
- firma POLINNTECH w warunkach środowiskowych jest taki zapis że zaniżyli wartości 
arsenu w swoim  protokole , czy Wójt się z tym zapoznał i analizował to , czy nie należy 
puścić to dla innej instytucji, która zablokuje tą działalność, ewentualnie sprostuje to. 

Wójt – przekaże  odpowiedź na piśmie.  

Z-ca Wójta 
-  w sprawie wycinki drzew w parku - zgłosiliśmy sprawę Lubuskiemu Wojewódzkiemu 
Konserwatorowi Zabytków, który sprawuje nadzór nad parkiem jako obiektem wpisanym do 
rejestru zabytków. LWKZ przekazał sprawę do Starosty, który dokona wyceny  i wyda 
decyzję. Do chwili obecnej nie mamy informacji ze Starostwa na jakim etapie jest sprawa. 
Równolegle w tej sprawie toczy się pod nadzorem prokuratury dochodzenie organów policji, 
którym zgłosiliśmy fakt nielegalnej wycinki. Postępowanie trwa, musimy czekać na jego 
wyniki. 

– odnośnie firmy POLINNTECH – kończy się postępowanie o wydanie decyzji 
środowiskowych. Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska wystąpiła o dodatkowe dane. 
Wnioskodawca nie uzupełnił wniosku, w związku z czym, w oparciu o posiadaną 
dokumentację RDOŚ wydał opinię negatywną. Decyzja zostanie wydana w poniedziałek lub 
wtorek. 
Nadal nie zakończyła się sprawa sprzedaży działki dla firmy POLINNTECH, ponieważ firma 
nie przedłożyła zgody ministerstwa na nabycie nieruchomości przez obcokrajowca. Na 
wniosek firmy przedłużono termin dostarczenia tego dokumentu.  

M. Tracz – jeżeli będzie decyzja negatywna  to co będzie z gruntem. 

Z-ca Wójta stwierdził, że w tym przypadku przetarg zostanie unieważniony. 

R. Janczewski jeżeli kierownik ZGKiM ma tak dużo urlopu to trzeba będzie mu wypłacić 
ekwiwalent, czy nie lepiej wysłać go na urlop. 

Pani Sekretarz poinformowała, że zaległy urlop za 2012r – 18 dni, za 2013r. – 26 dni , 
pozostały urlop za 2014r. ma prawo wykorzystać do 31.09.2015r. 

9.  Wolne wnioski.    

Radca prawny p. Tadeusz Ardelli – w związku  z tym, że ich działalność po 15 latach się 

kończy, podziękował za współpracę.  Przykro mu, że rozstaje się w  takich okolicznościach. 

Przewodniczący Rady również  podziękował za współpracę. 

10.  Zamknięcie obrad Sesji.                                                                                                       

Przewodniczący Rady p. Lech Kossak o godz. 1035 zamknął obrady V Sesji Rady Gminy 
Brody. 
 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak 

 


